

## 目 錄

漢賦用經考 ..... 許 結 王思豪( 5 )

西漢山川祭祀格局考

——五岳四瀆的成立 ..... 田 天( 47 )

所謂“天鳳三年鄣郡都尉”磚銘文與秦“故鄣郡”的名稱

以及莽漢之際的年號問題(下) ..... 辛德勇( 71 )

從詞彙史的角度看《燕丹子》的成書年代

——與《史記·刺客列傳》比較 ..... 許菊芳 王雲路(121)

唐代守選制的形成與發展研究 ..... 陳鐵民(129)

宋代轉般倉研究 ..... 汪聖鐸(187)

元代多族士人的書畫題跋 ..... 蕭啓慶(209)

\*\*\*\*\*  
\* 讀書筆記 \*  
\*\*\*\*\*

郭店簡《語叢》諸篇“卯”字試釋..... 廖名春(249)

《宋史·兵志》正誤(一)..... 尤東進(253)

《北齊地理志》淮南部分補正(二〇) ..... 周運中(120)

銀雀山漢簡《王兵》與《管子》互校(一) ..... 鄒可晶(248)

勘誤(119)

---

# CONTENTS

- The classic texts cited in the Han rhapsody ..... Xu Jie & Wang Sihao( 5 )
- The formation of mountains and river worship during the West Han  
time ..... Tian Tian( 47 )
- The so-called brick inscription of the third year of Tianfeng: Some  
discussions ( Part II ) ..... Xin Deyong( 71 )
- The date of *Yandanzi* seen through the history of Chinese  
language ..... Xu Jufang & Wang Yunlu(121)
- Officer candidates of the Tang time: The formation of system  
and its development ..... Chen Tiemin(129)
- The transport and storage of cereal during the Northern Song  
time ..... Wang Shengduo(187)
- The colophons of paintings and calligraphies by elites during  
the Yuan time ..... Xiao Qiqing(209)
- The character *mao* seen in the Guodian slips ..... Liao Mingchun(249)
- The Military Book of the Song History*: Some corrections  
( Part I ) ..... You Dongjin(253)